

Referat fra bestyrelsesmødet 2024-09-03

Deltagere: Mads, Emilie, Veronika,
Gæster: Henrik Young, Dennis Thygesen (Birte kommer senere)
Afbud: Thor
Referent: Veronika
Mødeleder: Emilie

Bilag: 📎 2024-09-03

— FÆLLESBILLEDE —



— STATUS —

1. Økonomi (*Emilie*)
Der har ikke været så meget i løbet af sommerferien, men der er blevet betalt en regning til Aarhus.
2. Frivillige
 - a. DM Udvalg
Ingen bemærkninger.
 - b. EUCS Udvalg
Ingen bemærkninger.
 - c. Dameudvalg
Ingen bemærkninger.
 - d. Ungdomskoordinator - Steve Gillman
Ingen bemærkninger.
 - e. Gymnasiekoordinator - Birte Bengtson

Det er ikke væltet ind med henvendelser fra skoler, men der har været henvendelser. Listen med instruktører har været i brug. Og processen har været god, men det er også tidskrævende. Det kunne være fint at få nogen ud at repræsentere ultimate til de regionale stævner, og selvfølgelig til det store finalestævne i Odder.

Henrik foreslår, at vi også tilbyder instruktørmaterialet for lærer.

- f. Beach - Louise Dyring
Bliver måske relevant igen til foråret, men ikke så relevant lige nu.
 3. SoMe-koordinator (Mads)
Måske skal denne rolle omformuleres. Fokus på nyheder på hjemmesiden og nyhedsbrevet. Tages op igen på næste møde.
 4. Juniorprojekt (Thor)
Intet nyt. Det handler primært om unge i folkeskolen, men i princippet alle, der ikke er startet endnu.
 5. Hjemmeside (Veronika/Mads)
*UltiCal er kommet på forsiden
Frivillige har fået navn og billeder på
Nyhedsbrev er endelig blevet oprettet
Nyheder på hjemmesiden har fået nyt look
DM formater er specificeret - DM udvalget er bedt om at skrive, hvis rettelser kræves.*
 6. Visioner og problemer i klubberne (Mads)
*"Løsningerne" er lagt på hjemmesiden som nyhedsopslag, og sendes ud i første nyhedsbrev. Der opfordres til, at individer, der vil arbejde videre med emnerne, tager kontakt til bestyrelsen.
Kan punktet anses som afsluttet og fjernes fra "status"-punkterne?*
- Henrik nævner, at Danmark ikke er det eneste land, der har svært ved at få nye medlemmer til sporten. Ikke et eneste nordisk hold stiller op til EUCS og VM i Australien, så der er problemer i de andre nordiske lande. Det kan måske tages op til Nordisk Mix Mesterskab, at vi har nogle af de samme udfordringer.*
7. Nordisk Mix Mesterskab (Thor)
*Der er ni hold tilmeldt. Der skal tages stilling til, hvordan der kåres en DM-mester. Mads foreslår, at det er det bedst rangerede danske hold. DM udvalget høres om de har nogle indvendinger til det. Officiel hjemmeside:
<https://ma72723.wixsite.com/nordicultimate>*
 8. Formalisering af DM (Mads)
Formaliseringerne er meldt ud. Mads prøver at finde faste arrangører til DM-stævnerne. DM-udvalget overtager så snart arrangørerne er fundet. Aarhus har budt på Indendørs Open/Dame (mere om det længere nede) DTU er blevet spurgt ift. Indendørs Mix - afventer at de får snakket sammen.
 9. Københavns Ultimate League (Mads)
Tilmeldinger til ligaen er skudt i gang. Har ansøgt DFSU om midler.

Projektet drives uafhængigt af DFSU og kan fjernes fra "status"-punkterne her.

10. Instruktør/træner setup (Mads)

Møde afholdt 21. august.

Overdragelsesaftale (ift. trænermateriale) udarbejdes, med deadline slut september. Materiale overdrages efterfølgende.

- *Må ikke lægges frit ud på internettet*
 - *Skal placeres bag "sign up wall" - Google Groups, måske "administreret" af UKU*
 - *Der skal sættes pris på materialet - Se diskussionspunkt længere nede*
- Mikel Gomes (DTU → KFK) overtager ansvaret og udviklingen efter modtagelse af materiale.*

Henrik, Dennis, Veronika og Birthe nævner alle, at der er den fordel at mødes fysisk sammen.

Mads fortæller lidt om ideen bag, blandt andet at ideen er, at man kan blive en del af et instruktørteam.

Henrik har taget det i Glasgow og har gode erfaringer.

11. Andet status

Emilie og Mads er ved at undersøge, hvilke opgaver administreret af Ultimate, egentlig burde ligge under Hovedbestyrelsen. Vi kan lave en liste, så den nye person kender sin rolle (liste over grænseflader til Ultimate).

André stopper som administrator. Han vil hjælpe med at skabe en blød overgang til den næste. Hovedbestyrelsen ansætter ny. Vi ved ikke hvornår der kommer en ny. Indtil videre ligger opgaver med betaling osv. ved specialudvalgene.

DIF processen. DFSU-H er ved at tage kontakt til andre lignende sportsforbund for at drage erfaringer fra dem. Nogle der er tættere på disc golf, og andre hvor vi ligner hinanden ift. rekrutteringsudfordringer.

DFSU er ved at flytte Google-drive og email-server til Google Workspace. Det ændrer ikke på dag-til-dag funktionalitet. Dennis har haft et møde med René. Det lever vist op til de krav vi har sat. DFSU-U skal tale om mailstrukturen. Og så skal der ryddes op i DFSU-mapperne.

— PUNKTER TIL DISKUSSION —

12. DFSU-Us Visioner

Skubbes til næste møde. Meget af det er noget vi allerede er i gang med.

13. Godkendelse af Standardvedtægter (skabelon) til hjemmesiden

- a. [W DFSU_standardvedtægter_2024.docx](#)
- b. *Vedtægterne er godkendt.*
- c. *Birte nævner Foreningshåndbogen, det kan være at vi kan linke/ henvise til den.*
- d. *Mads vil gerne have noget mere på hjemmesiden om hjælp til at starte en ny klub.*

14. Landshold

2024: WJUC, WUC, WMUC, EBUC(aflyst)

2025: WU24, WBUC

2026: WJUC, EIUC
2027: WU24, EUC, EMUC
2028: WJUC, WUC, WMUC, EBUC

- a. Oprettelse af landsholdsudvalg.
Skal oprettes i løbet af efteråret. Der skal skrives noget ned, så vi kan forventningsafstemme inden der nedsættes et udvalg. Vi kan bede om input inden.
- b. Nyt landsholdstøj - BE er ved at lave et tilbud til os (Rumi Tejpar).
Dette lægges over til det nye udvalg.

15. Repræsentantskabsmøde 2025

Bestyrelsen skal overveje, om de vil stille op igen næste år (vi er kun valgt for ét år). Vedtægterne er et lidt ømt punkt mellem os og DIF. Skal vi have en konsulent til at kigge på dem? I hovedbestyrelsesregi. Vi kan evt. bare tilføje et appendix ved næste rep-møde.

Vi skal også have skrevet en ny indstilling til at ændre "formand" til "forperson" eller "præsident".

Fast punkt på kommende møder.

16. DFSU Awards til Inde DM Open/Dame

Vi vil også gerne have det. Vi skal se på, hvor stort omfanget skal være osv. Vi kigger på det gamle materiale på hjemmesiden. Man kan evt. overveje at bede om sponsorpræmier.

17. UKU Trænermateriale - Hvordan og hvor meget skal vi betale for materialet? Forslag:

- a. Éngangsudgift - Hvad er rimeligt?
- b. Årlig (X antal år) betaling af procentdel af "nyuddannede" trænere
- c. Andre forslag?

Erfaringer fra disc golf: Det er vigtigt med sparring i starten.

Henrik foreslår, at vi betaler pr. Nyuddannet, så vi ikke betaler en masse for noget vi ikke bruger. Bestyrelsen er enig.

Birthe nævner, at man kan få tilskud fra kommunen, hvis man har personer på kursus. Så vi kan godt tage penge for kurset.

Disc golf har et kursus som er tilgængeligt på DGI. Det koster ca. 2000 kr. til sammenligning. DG bruger lønnede trænere.

Ikke en engangsudgift.

Det skal aftales med UKU i løbet af september.

Efterfølgende skal det aftales hvor meget DFSU skal tage for det.

18. Lodtrækning blandt tilmeldte til nyhedsbrevet






Vi laver en lodtrækning. Mads får ca. 500. til at købe en gave. Man kunne også bede om sponsorpræmier.

19. Ny klub - Hvad og hvordan?

- a. Klub-email, Underskrevne vedtægter, Klubbens bankkontonr., Klubbens adresse/tilhørsforhold, Formandens navn og kontaktoplysninger (opdateres årligt)
 - i. [Simple guide til opstart af klub](#)
 - ii. [Checkliste til oprettelse af ny klub](#)

- b. Startpakke - Skal vi tilbyde det og hvordan?
- i. 10 discs, 10 kegler, 10 overtrækstrøjer
Veronika foreslår, at vi bare giver 50% på deres første ordre. Birte siger, at nye klubber har mange ting at tænke på, og derfor vil det være bedre at sende en pakke.
Birte foreslår, at vi sender det i udbud hvem vi skal anbefale og hvem vi donerer discs fra. Men måske ikke relevant for det lille årlige styktal af startpakker DFSU udbyder.
Det er vigtigt at vi skilter med, at sponsorater er sponsorater, og at det kun gælder for ultimate.
Vi sender klubben fra Virum en pakke nu. Mads sørger for det.
Vi laver et mere formelt udbud for sponsorater på hjemmesiden på et senere tidspunkt.

— INDKOMNE HENVENDELSER —

20. Aarhus anmoder om støtte til fast afholdelse af Inde Open/Dame DM
- a.  Gmail - Aarhus - Meddelelse om formaliseringer i DM strukturen.pdf
- b. Godkendes - med forbehold for, at der fremlægges et budget til bestyrelsens kommentering i god tid inden afholdelse.
- c. Underskudsgarantien skal godkendes hvert år, ifm. budgettet.
21. Københavns Ultimate League - Fondsansøgning
- a.  KUL - Fondsansøgning til DFSU 2024.pdf
- b. Ansøgningen er godkendt.
22. DFSU er "not in good standing" hos WFDF (Henrik Young)
Henrik var med til WFDF's generalforsamling. Der skulle stemmes om to medlemsforslag: om differentieret betaling for rige og fattige lande (nedstemt), og at der skal meldes ud, at WFDF kalder for en ceasefire i Gaza (nedstemt).
Vi er i bad standing fordi vi ikke har betalt fee på kontingentet. Dennis forfølger det, da det virker til at WFDF har lavet en fejl.
Opfølgning på hvorfor DFSU ikke blev inviteret til generalforsamlingen.
23. Transkønnede i ultimate
- a.  Gmail - Transkønnede i ultimate.pdf
DFSU mener generelt at der skal være fokus på bredden, og at alle skal have mulighed for at spille ultimate. Vi har på nuværende tidspunkt ikke en politik for inklusion af kønsidentiteter. DIF foreslår, at 'bredden' holdes helt åben, at herrerækken holdes helt åben, og at elite-dame-rækken tager højde for dem, der er født kvinder. [DIF: Inklusion af kønsidentiteter i idrætten](#)
Henrik påpeger at dansk ultimate kun har én damerække, og at bredden er det vigtigste for dansk ultimate.
Vi vil gerne have en arbejdsgruppe, der kan give input til, hvad DFSU's officielle holdning skal være. Veronika laver et åbent call.
24. EFDF Arbitration Tribunal - Israel exclusion at EYUC
- a.  Gmail - EFDF Arbitration Tribunal.pdf
- i.  240813_call4candidates_arbitrary-body.pdf

- ii. [2024_EFDF_Arbitration_Tribunal_Candidature.docx](#)
- b. [Gmail - EFDF Extraordinary Congress 10th of September.pdf](#)
- c. [Gmail - EYUC Official Communication - Isreal exclusion.pdf](#)
 - i. [20240806 BURG zitting Besluit Frisbeetornooi U17 Blaarmeersen.pdf](#)
 - ii. [Mayor Discision - English.docx.pdf](#)
 - iii. [Official communication released by EUF and EFDF Board \(Ref_ 00...](#)

DFSU sender ikke en repræsentant til the tribunal.

— AFSLUTNING —

25. Emner i nyhedsbrevet

Bestyrelsen har ikke flere emner. Nyhedsbrevet er klar til udsendelse den 6. September. Alle opfordres til at melde sig til nyhedsbrevet, da information fra DFSU kommer til at foregå dér. Tilmeld dig på hjemmesiden: <https://ultimate.dfsu.dk/>

26. Evt.

Ingen bemærkninger

27. Næste møde:

1. oktober 2024.

Lukket møde for bestyrelsen